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TILL JÄGAREFÖRBUNDETS PERSONAL
Kopia till förbundsstyrelse och revisorer 

TIDEN GÅR FORT NÄR MAN HAR ROLIGT. 
Tycker att det var alldeles nyligen som jag fick den stora förmånen att tillträda 
som generalsekreterare. En titt i kalendern säger att det i skrivande stund har 
passerat sex månader. Jag minns de första veckorna med viss respekt då det 
första helgen vankades årsstämma, för att strax därpå befinna mig i Almedalen. 

Sedan dess har det minsann rullat på. Många ”försten” har nu passerat, och är 
nu återkommande igenkända aktiviteter. Har i den mån det varit möjligt försökt 
resa runt och träffa såväl personal som förtroendevalda ute i riket. Jag är väl 
medveten om att jag har mycket resande kvar. 

Jag har hunnit delta i FACE  General Assembly i Bryssel, deltagit i ett antal mö-
ten med våra nordiska jägareförbundskollegor, etablerat kontakt med närmsta 
samarbetspartners nationellt samt för oss viktiga myndigheter och folkvalda. 
Jag tycker mig ha börjat få bra förståelse för och insikt i verksamheten. 

Det sagt, vill jag tacka för er alla för det sätt ni har tagit emot mig och 
mött mig i verksamhet. Jag är imponerad av vad ni, vi tillsammans, 
levererar. Jag kan konstatera att jag verkligen trivs med jobbet och Er 
alla. Även om det är mycket att göra går jag med lätta steg till jobbet.

Vi har varit inne i relativt hektisk period (verkar vara ett kontinuerligt tillstånd), 
som krävt både snabb handläggning och tydliga prioriteringar. Några sådana ex-
empel är arbetet med medlemssystemet där vi nu äntligen ser en tydlig positiv 
utveckling, arbetet med verksamhetsbidragsansökan, arbetet med förbundets 
strategiska sakfrågor gentemot politiken inför valet och fullföljandet av dessa 
frågor efter valet.

Parallellt med att vi nu går in i slutfas för ”Jakten På framtiden 2024” behöver vi 
tänka på vilken strategisk riktning vi väljer mot 2030. Min initiala reflektion, så 
här sex månader på ämbetet, är att vi samtidigt som vi är i en genomförandefas 
behöver reflektera över:  Vad gör vi bra? Vad är långsiktigt viktigt för förbundet? 
Vad behöver vi utveckla för att stärka förbundet? och i samma tanke våga tänka 
Vad vi ska prioritera bort? 

Jag bedömer att vi på totalen har mycket att vinna på att ge oss den tiden – att 
tänka. Jag känner mig relativt säker på att det i fortsatta planeringsprocesser 
finns behov av att minska antalet mål – och därmed vår ambition inom ett antal 
områden. 

Julbrev 2022



2

Jaktmässigt finns det flera framgångar att lyfta fram, dels den rekordstora björn-
jakten, dels den förväntat likaledes rekordstora licensjakten på varg. Samtidigt 
tydliga varningstecken avseende älgstammens minskning. Därav viktigt att star-
ta ett jobb som går under namnet ”Älgforum”. Med engagemang från medlem-
marna diskutera och svara på frågan – Vad vill vi, gör vi med älgen?

Ekonomiskt ser 2022 ut att bli ett bra år, med ett resultat på cirka 3,5 miljoner 
kronor, trots de kostnadshöjningar som skett. Likt samhället i övrigt drabbas 
jägareförbundet av höjda kostnader i fasta avgifter samtidigt som medlemsav-
giften legat oförändrad sedan 2012. Det kommer att innebära att vi går in i 2023 
med en budget som inte är i balans. 

Styrelsen har i dagarna beslutat om en budget med cirka 5 miljoner i under-
skott. Det är hanterbart, bara vi tänker och gör rätt under året. Det är därför väl-
digt viktigt att vi gemensamt ser till att varje timma, krona, vi använder används 
effektivt på det som vi verkligen måste göra och som tydligt ingår i uppdraget. 

Vi kommer sannolikt under 2023 behöva se över hur vi genomför upphandlade 
uppdrag samt förväntade verksamhetsbidrag. Av naturliga skäl kommer vi san-
nolikt behöva se över vår långsiktiga verksamhet. Förväntar mig att förbunds-
styrelsen under året kommer ge mig som GS ett uppdrag i denna fråga. I detta 
ser jag också många möjligheter.

Ska inte glömma att nämna att styrelsen beslutat godkänna Verksamhetsplanen 
för 2023 -2024. Bra jobbat alla!

PERSONAL
• Rekrytering av ny Medlems -och Marknadschef är slutförd. Har glädjen att 
meddela att Linda Kroon börjar den 16/1.

• Under året har ny chef för region norr slutförts. Jimmy Nyman efterträdde 
trotjänaren Peter Ledin den 1 aug.

• Svensk Jakt har förstärkts med en journalist, Kristoffer Pettersson

• Nya jaktvårdskonsulenter har anställts; Johan Hägglund (norr), Anna Olofsson 
(mitt) och Hanna Kekkonen (vikarie, mitt) samt en ny administratör till Märsta-
kontoret, Malin Nordsten

• Förbundets Fjällgåsprojekt har fått en ny ansvarig; Sarah Nordlinder, som 
innehaft tjänsten som djurvårdare i vårt vilthägn på Öster Malma. Ny viltvår-
dare är Hielke Chaudron.

• Nya vaktmästare finns på plats på Öster Malma, Anders Petersson och Thomas 
Burman, som tillsammans med Gert Kappel ser till att vårt nationella kansli 
med omgivningar hålls välkomnande för anställda, medlemmar och allmänhet.

• Fredrik Zethraeus går in som tjänsteman i styrelsens Kustråd.
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ETT URVAL AV GENOMFÖRD VERKSAMHET
• Vi har under perioden arbetat intensivt med att möta våra medlemmar vid 
olika möten med län, kretsar och vid olika utbildningar, med mera i landet. Mitt 
intryck av regionchefers och funktionsansvarigas rapporter är att det går bra 
och att det generellt finns ett stort engagemang och förtroende.

• Vi har arbetet mycket aktivt med EU-vapendirektiv från Bryssel till riksdag och 
regering samt myndigheter. 

• Vi har slutrapporterat Jakt- och viltvårdsuppdraget för tiden 1/1-30/6.

• Vi har påbörjat arbetet med den ekonomiska årsredovisningen 2022 och re-
sultatet ser positivt ut. Ett stabilt och gott ekonomiskt läge och en god målupp-
fyllnad bedöms bli det slutliga resultatet.

• Vi driver aktivt frågan om rovdjursförvaltning genom FACE och nationella be-
slutsfattare. 

• Vi har tagit de första positiva stegen med att återetablera löpande kontakter 
och samarbeten med markägare – skogen.

• Vi har genomfört förbundets årsstämma på ett mycket positivt sätt. En positiv 
rörelse kunde skönjas.

• Vi hade ett mycket uppmärksammat och framgångsrikt deltagande i Alme-
dalen där ”Jaktens samhällsnytta” var en av temafrågorna. Våra aktiviteter och 
politikerträffar var välbesökta och förbundet fortsatta bygga förtroende hos 
olika beslutsfattare. Höstens val och regeringsbildning ser ut att skapa nya möj-
ligheter för att flytta fram förbundets positioner i ett antal jaktpolitiska frågor.  

• Vi har haft en bra ordförandekonferens där det var högt tak. Bra och fram-
blickande diskussioner fördes. En framtidsgrupp etablerades. 

• Arbetet med att stoppa invasiva ryggradsdjur fortsätter gå bra och uppmärk-
sammas i samhället.

• Vi är åter i gång med möten och samverkan med den nya regeringen. Ser bra 
ut inför fortsättningen

• Vi har haft möjligheten att söka verksamhetsbidrag omfattande verksamhet 
för cirka 9 miljoner kronor. Vi väntar oss beslut i början på 2023.

• Jägareförbundet Service AB, Öster Malmas konferens- och restaurangbolag, 
har med en ny VD Jenny Dingertz genomfört omorganisation och rekryterat 
ihop ett tryggt och serviceinriktat team.

• Årets julmarknad var en succé (5 000-6 000 besökare) och årsomsättningen 
beräknas ligga på en nivå som åren innan pandemin. Det vill säga bolaget är på 
väg i positiv riktning

• Utbildningsmässigt har vi bland annat genomfört en uppskjuten Viltmästar-
utbildning, etablerat en helt ny Jaktledarutbildning och inrättat Jägarandan, en 
utbildningsstruktur för förtroendevalda och instruktörer.
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ETT URVAL AV KOMMANDE VERKSAMHET
• Analys av och arbete avseende rapportering av upphandlade uppdrag påbörjat.

• Fortsatt projektarbete inom ramen för implementering av det nya medlems-
systemet.

• Verksamhetsplanering mot 2024 är under slutförande, det vill säga sista perio-
den på Jakten på framtiden 2024.

• Bly- och vapenfrågorna bedöms kräva bevakning och engagemang under året. 

• Naturvårdsverkets föreskrifter om jaktmedel vid eftersök, EU:s förslag till för-
bud mot bly i all ammunition samt regeringens förslag om implementering av 
EU:s vapendirektiv är andra yttranden, remisser och skrivelser som avhandlats.

• Uppföljning av hur utredningen om en ny jakt-och viltvårdsmyndighet tar 
form, samt skapa förutsättningar för Jägareförbundet att bidra i utredningen. 

• I dialog med Naturvårdsverket ta nästa steg i den upphandlade verksamheten.

AVSLUTANDE SUMMERING 
De viktigaste övergripande frågorna under 2023 bedömer jag vara:

• Utarbetandet av ny strategisk målbild mot 2030.

• Fullfölja bevakningen av och arbetet gentemot Renmarkskommitéen, det vill 
säga fjälljaktsfrågan.

• Fortsatt driva vargfrågan nationellt och internationellt. På EU-nivå specifikt en 
flytt från artikel 4 (strikt skyddad) till artikel 5 (förvaltningsbar). 

• Bevaka och påverka arbetet med en eventuell vilt-och jaktvårdsmyndighet.

• Fullfölja och leverera resultat avseende upphandlade uppdrag.

• Genomföra en lyckad upphandling av arbetet med invasiva arter under perio-
den 2024-2028.

• Förbättra balansen i ekonomin.

• Över tid stärka medlemsperspektivet.

Jag kan konstatera att Svenska Jägareförbundet verkligen levererar fakta, kun-
nande och engagemang utöver det vanliga och att NI är en mycket viktig och 
avgörande del i att förbundet är så starkt och framgångsrikt som det faktiskt är.

Med det vill jag önska er alla en välförtjänt Jul- och Nyårsledighet! 

Er tillgivne

Dag Lidén, generalsekreterare 


